
UNIVERSITI SAINS MALAYSIA

Peperiksaan Semester Kedua
Sidang Akademik 2004/2005

Februari/Mac 2005

JTP 452 - PERHUBUNGAN INDUSTRI

Masa : 3 jam

Sila pastikan bahawa kertas peperiksaan ini mengandungi LIMA muka surat yang bercetak sebelum anda memulakan peperiksaan ini.

Jawab SEMUA soalan. Jawapan anda harus disokong dengan mana-mana akta berkanun yang relevan jika perlu.

Sila pastikan bahawa anda telah menulis angka giliran dengan betul. Tuliskan angka giliran di setiap kertas jawapan anda.

Baca arahan dengan teliti sebelum anda menjawab soalan.

SOALAN 1 (20 markah)

Syarikat Bahan sedang mengadakan rundingan kolektif dengan Kesatuan Sekerja Pekerja mereka, tetapi telah mencapai jalan buntu. Beberapa ahli kesatuan sekerja berpendapat bahawa mereka harus mengambil tindakan industri terhadap Syarikat Bahan, manakala pihak pengurusan pula berpendapat bahawa hal kebuntuan harus dibincangkan lagi.

- (a) Nasihatkan para pekerja samada ahli-ahli kesatuan sekerja berhak untuk mengambil tindakan industri semasa rundingan kolektif masih berlangsung, walaupun telah menemui jalan buntu.
(5 markah)
- (b) Sekiranya pihak majikan Syarikat Bahan ingin mencari jalan penyelesaian melalui Jabatan Perhubungan Industri, apakah prosedur-prosedur yang harus diikuti?
(5 markah)
- (c) Semalam, pengurus kilang telah memecat seorang ahli kesatuan sekerja kerana beliau dianggap telah menghasut ahli-ahli lain untuk mogok. Jelaskan samada pengurus kilang berhak berbuat demikian. Apakah tindakan yang harus diambil supaya tidak bercanggah dengan Akta Perhubungan Industri 1967?
(5 markah)
- (d) Sekiranya pihak majikan ingin menggunakan pihak ketiga untuk cuba menyelesaikan masalah kebuntuan rundingan kolektif tersebut, apakah pilihan-pilihan yang boleh dipertimbangkan oleh pihak majikan Syarikat Bahan?
(5 markah)

SOALAN 2 (25 markah)

Berpandukan kepada Akta Pekerjaan 1955, nasihatkan para pekerja dibawah :

- (a) Puan Kunita baru bekerja dengan Syarikat Kesian selama 8 bulan dan telah mengandung sepanjang tempoh itu. Beliau masih belum disahkan dalam jawatannya. Semalam, dengan tiba-tiba, beliau telah kesakitan dan telah dihantar ke hospital untuk bersalin. Beliau tidak tahu samada beliau layak untuk menerima elaun bersalin. Berikan nasihat yang sesuai kepada Puan Kunita.

(6 markah)